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A most értékelt időszaknak legfontosabb jellemzője a kétarcúság. Július és augusztus a 
normális működéshez viszonyítva torz képet mutatott rólunk; a mindenkire 
rákényszerített visszafogottság egyesületünkre is jellemző volt. A régi arc 
megjelenését a szeptember 7-i közös elnökségi – vezetőségi ülésen tapasztalhattuk 
meg. Ekkor került tárgyalásra a szeptember – októberre készített és elfogadott 
munkaterv, amely részint olyan elemeket tartalmazott, amelyek az elmaradások 
pótlásáról szóltak, másrészt munkás jövendő eseményeit rögzítették. A régi 
életmódhoz való visszatérésnek egyik legjellemzőbb és legfontosabb eleme az egyéni 
teljesítmények viszonylag nagy száma lett. Ez a beszámoló a helyzethez igazodva más 
szerkezetű a korábbiakhoz képest. 
 

I. A nyilvánosság felé fordulásról 

 
 

1.  A bajai sajtó képviselőivel újra kezdett tárgyalások eredményeként az 
érdeklődők a Bajai TV révén értesülhettek az egyesület életének több fontos 
eseményéről. Az elnökség terjedelmesebb riport keretében szólhatott a mindennapjait 
jellemző eseményekről a Kul-túra rovatban, látványos anyag mutatta be a most pótolt, 
a 2020-as évről szóló elismerések átadását, a virágos intézmények 
eredményhirdetésére való készülődésünket, s képernyőre került a Kerékpáros 
konferenciát megidéző riport is. A Bácskai Naplóban Sándor Boglárka révén juthattak 
újra életünk jelentős eseményeinek megismeréséhez az olvasók. 

 

2. Kerékpáros konferencia 
Az újraindulásunk óta egyik legjelentősebb programunk lett a fenti. Egy hónapot 
meghaladó készülődés után a Bácskai Kultúrpalota Színháztermében 7 előadás  
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keretében rendkívül változatos, vetítéssel bőven gazdagított jó előadások révén lettek 
tájékozottak a sokféle érdeklődésű vendégek. A kerékpár különböző funkcióit 
bemutató anyagok alapján a jelenlévőktől szerzett információkból következik: a 
programot folytatni kell, a témák gazdagításán és az időtartam bővítésében (pl. 1 
hétre) is lehet, érdemes gondolkodni. Megnyugtató volt látni, ahogy Lencsés Péter, az 
egyesület egyik alelnöke, a program gazdája megteremtette a jó feltételeket, valamint 
a megoldásban segítőként dolgozók elkötelezettségét is jól használta. 
 

II. Az irányításról 
 
1.  Az elnökség és a vezetőség a megszokottak szerint, havonta ülésezik. Azzal, hogy 
az egyesületben végzett tevékenységek egyre szaporodnak és mélyülnek, szükségessé 
válik az idővel való gazdálkodás racionálissá tétele a tárgyalásokon. Az irányító 
testületeknek a munkaterve a most értékelt időszakban 2-2 hónapra nőtt. Ennek a 
módnak a megtartásáról januárban döntenünk kell. 
Munkánk új helyszíne a Bácskai Kultúrpalotában van. Támogatottságunk megfelelő. 
Programjaink változatlanul keddenként vannak. „Üres” keddünk nincs, inkább jellemző 
a naponta megtartott több esemény. 
 2.  Megvalósulni látszik működésünk egyik alapelve: kapcsolataink legyenek   
szabályozottak. Ennek megvalósulásának formáját együttműködési 
megállapodásokban gondoljuk. Az önkormányzat vezetésében résztvevőkkel (az 
alpolgármesterekkel) a szöveget közösen elemeztük, s feltételezhető, hogy ez 
novemberben a képviselő-testület elé kerül, majd az aláírások után életbe lép. A város 
legpatinásabb oktatási intézményével, az Eötvös József Főiskolával tervezett 
szabályzatot elnökségünk elfogadta. Következhet az egyeztetés. A szándékok ismert 
azonossága alapján megállapodás jöhet létre a Türr István Szakközépiskolával is. 
Lehet, hogy 2022-ben a tervezett évi 2 megállapodásnál több is megvalósulhat. 
 

III. A csoportokban folyó tevékenységekről 

 

Virágos oktatási intézmények 
A területen a munka 4. éve folyik, folyamatosan gazdagodik, a résztvevők száma nő. A 
korábban megszokotthoz közeledő tevékenység lehetővé teszi, hogy visszatérjünk a 
korábban kialakított gyakorlathoz. 2021-ben a versennyel szabályozott eseményre 18 
intézmény nevezett, közöttük van az először megjelent 3 bölcsőde is. Az 
eredményhirdetést előkészítő helyszíni  munka a végére ért. November 2-án a 
Városháza  dísztermében találkoznak a nevezettek képviselői, s itt ismerik meg a zsűri  
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döntését, veszik át az ajándékokat. Az e területen folyó munkát változatlanul a 
rendkívül felkészült Burszki Darinka irányítja.      
2.   A bajai temetők és híres halottak témában dolgozók munkája folyamatos. A 
Nemzeti Panteon Alapítvány  (700e Ft) és a Bajai Városi Önkormányzat (300e Ft) által 
támogatott könyv a jövő évben jelenik meg. Ez lesz a Városvédő füzetek sorozat nyitó 
alkotása. Terveink szerint elindulnak a 2. kötetet előkészítő munkák a közeljövőben. 
Címe lehet: Baja természetes vizei, az öröm és a gond forrásai. 
   3.  Október 12-én megkezdte munkáját a Tiszteletbeli Tagok Társasága. A gazdag 
belső feltételekkel bírók ( Éber András,  dr. Gál Zoltán, dr. Szentjóbi Szabó Tibor) 
bizonyították rendkívüli lehetőségeiket. Az egyesület szeretné, ha jelenlétük a város 
gyarapodását tudná segíteni. Határozat született arról, hogy működésük 
véglegesítéséről a jövő év elején tárgyalnak, s közösen keressük lehetőségeiket 
mindnyájunk gyarapodásában. 

 

4.  A városrészi csoportok közül november 9-én megalakul a kiscsávolyi Nagy Dezső 
vezetésével.  A tagok elkötelezettek városrészük jelenét és jövőjét illetően. Ha terveik 
tárgyiasult formában láthatóvá válnak,segítői lehetnek más városrészeknek útkereső 
munkájukhoz.  
 

5.  Egyesületünk fontosnak tartja érdemi kapcsolat kialakítását a városi piaccal. Az 
előkészületek részeként több tárgyalás indult meg személyi kapcsolatokról, az 
együttműködés lehetőségéről. A piaci környezetben való megjelenés tervének vannak 
már megismerhető részletei. Feltételezzük, hogy 2022. első negyedévében 
elindulhatunk a programmal. 

 

Hamarosan lezárul Tamás József Szubjektív objektívvel Bajáról című egy éves 
fotósorozata, amely nagy sikert hozott. A város épületeit megmutató képek iránt az 
érdeklődők száma igen nagy volt, s zömmel valóra vált az alkotó szándéka: sok, 
emlékekhez kötött érzés, élmény révén erősödött meg a városiak bajaisága. 
                                       
                                                                                                 dr. Cseh Béla 
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